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Zusammenfassung

        
Im Alltag der Rettungsdienste spielen urologische Notfälle wie Harnsperre, Steinkolik, Makrohämaturie, „akutes äußeres Genitale” und Urosepsis keine bedeutende Rolle, anders im kassenärztlichen Notdienst oder in Notfallambulanzen von Krankenhäusern der Regel- bis Maximalversorgung. So wurden beispielsweise 2002 bei der Urologischen Klinik der Stadt Köln 2697 Patienten notfallmäßig gesehen (63 Betten, Einzugsgebiet: 500000 Einwohner, eine kassenärztliche Notfallpraxis im Einzugsgebiet).


      
        
Summary

        
In the daily routine of the medical rescue service, urological emergencies such as acute urinary retention, calculus-related colic, macrohaematuria "acute external genitals" and urosepsis are rarely encountered. This is in contrast to (the experience of) emergency services organized by panel doctors or the emergency department of middle-sized or large hospitals. Thus, for example, in 2002, the urological department of the Municipal Hospital in Cologne (63 beds, catchment area: 500,000 inhabitants, recorded 2697 emergencies, one emergency medical practice run by panel doctors in the catchment area)
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